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Punkt:   121-132 

 

Plats: 

 

Närvarande:  

NUS, byggnad 5B plan 6, stora hörsalen/ 

videokonferens 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Frånvarande: 

 

 

 

 

  

Region Västerbotten 

Ulrica Bergström 

Elisabeth Karlsson 

Ida Laestander, adj. 

Helén Simon, adj. 

Elin Nyberg, adj. 

Karin Forsén, adj. 

 

Umeå universitet 

Magnus Hultin, ordf. 

Richard Palmqvist 

Anders Behndig 

Patrik Holmkvist, adj. 

 

Region Norrbotten 

Johanna Törmä 

 

Region Jämtland Härjedalen 

Bodil Landstad 

 

 

 

Göran Larsson, RV 

Annika Nordin Johansson, RV 

Marie Bixo, UmU 

Anna Sundström, RVN 

Ebba Ekholm, stud.repr. 

 

 

 

 

  

   

 

Sekreterare:  
 

Helén Simon  

Justerat: 

  

 

Magnus Hultin 

Ulrica Bergström 

 



 
 

 

  

121. Fastställande av dagordning                                                                                       

Fastställs utan ändringar. 

 

 

122. Utseende av justerare 

Förutom ordförande utses Ulrica Bergström att justera protokollet. 

 

 

123. Adjungeringar till mötet 

Tjänstepersoner Umeå universitet; Patrik Holmkvist och Region Västerbotten; Ida Laestander,  

Helén Simon, Elin Nyberg, Karin Forsén. 

 

 

124. Beslut: ALF-Investeringsmedel för forskningsinfrastruktur i Norra sjukvårdsregionen 2024  

Christer Grönlund, ordf. bedömnings- och prioriteringskommittén föredrar.  

I år var det 10 sökande, varav 3 kvinnor och 7 män. Diskussioner förs om utlysningstexten och 

bedömningskriterier. 

Generella synpunkter framförs från bedömargruppen gällande bedömning av nyinvestering, 

nyetablering, vidareutveckling och ny infrastruktur. Medlen ska inte användas till drift, men 

bedömargruppen ser ett behov av att kunna ansöka om medel för drift. 

Uppdrag: FoU-kansliet sammankallar en arbetsgrupp som utses inför nästa års aktiviteter. Både 

utlysningstext och bedömningskriterier ska arbetas vidare med i ALF-kommittén inför nästa utlysning.  

Jäv: Richard Palmqvist anmäler jäv och lämnar lokalen innan redovisning och diskussioner om 

föreslagen tilldelning. 

Beslut: ALF-kommittén beslutar om tilldelning enligt bedömnings- och prioriteringskommitténs förslag 

att tilldela 6 ansökningar, varav 2 kvinnliga sökande och 4 manliga sökande, omfattande totalt 3 miljoner 

kronor.  

Direktjusteras. 

 

 

125. ALF-kommitténs föregående protokoll 2023-09-18  

Magnus Hultin föredrar. 

Ida Laestander informerar om ärendet efter Socialstyrelsens utvärdering av universitetssjukvården, vilka 

miniminivåer som behöver genomarbetas. Ärendet har behandlats vid FoU-rådets sammanträde den 12 

oktober, och FoU-områdesansvariga uppdras att följa upp arbetet vid respektive USVE. Uppdraget 

redovisas för ALF-kommittén i april 2024. 

 

 

126. Beslut: Tillsättning av Forskar-AT för Norra sjukvårdsregionen 

Karin Forsén föredrar.  

Sju sökande varav fem behöriga, 3 kvinnor och 2 män, vid denna utlysning. Diskussioner förs om 

ansökningsomgången.  

Bedömargruppen har diskuterat hur kommande utlysningar kan se ut för BT, och ett förslag lämnas att 

återinföra forskar-ST. Detta noteras som ett ärende för vidare diskussioner i början av nästa år. 

Beslut: ALF-kommittén beslutar att tillsätta 4 forskar-AT tjänster, varav 3 kvinnor och 1 man, enligt 

bedömnings- och prioriteringskommitténs förslag.  

Direktjusteras. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
127. Diskussion: Uppdrag för FoU-områdesansvarig inom Region Västerbotten  

Anders Behndig föredrar. 

Diskussioner har förts om var arbetstiden ska tas ifrån, UmU-tid eller RV-tid.  

En omformulering i uppdragstexten föreslås; uppdraget motsvarar 10 % av tjänstgöringen, i normalfallet 

den FoU-områdesansvarigas universitetstjänstgöring. Annan fördelning är möjlig och kan i dialog 

mellan prefekt, verksamhetschef och den FoU-områdesansvarige beslutas för varje enskilt fall. 

Uppdrag: Ulrica Bergström och Magnus Hultin uppdras ta med frågan till ett ledningsmöte mellan RV 

och Medicinsk fakultet för diskussion. Återkommer som ett beslutsärende på novembermötet. 

  

 

128. Inkommen handling  

Magnus Hultin föredrar. 

A. SEIF – vidare i ALF-budgetprocess 2024 

B. Protokoll Forskningsstrategiska nämnden 2023-09-06 

C. Protokoll Fakultetsnämnden 2023-09-21  

D. Protokoll Forskningsstrategiska nämnden 2023-09-27 

E. Protokoll TUA-kommittén 2023-09-29 

Noteras och läggs till handlingarna. 

 

 

129. Informationspunkter  

A. Nationella styrgruppen för ALF 

- 

 

B. Regioner 

Johanna Törmä, Region Norrbotten informerar bland annat att ny regiondirektör börjar på måndag och 

att regionens forskningsmedel har fördelats.  

 

Bodil Landstad, Region Jämtland Härjedalen informerar om den ansträngda ekonomin som även bidrar 

till ny kreativitet hur man ska tänka för det fortsatta arbetet framöver. Ny regiondirektör har tillträtt och 

samlar alla på ett bra sätt för ett gemensamt arbete framåt. AT-chef har slutat, men en ersättare är nu 

rekryterad. Politiken lyfter forsknings- och utbildningsfrågor på varje möte vilket är mycket positivt.  

 

Elisabeth Karlsson, Region Västerbotten informerar om förberedelser med Cosmic, och det nya systemet 

som ska stimulera till nya arbetssätt. Ansträngt läge på NUS med svårt sjuka covidpatienter. Region 

Västernorrland har med anledning av covidpatienter gått upp i stabsläge. Medarbetare ser över nya sätt 

att arbeta pga det svåra ekonomiska läget.  

Ulrica Bergström, Region Västerbotten informerar om NHV-remissvar för norra sjukvårdsregionen för 

10 områden, och om arbetet med handlingsplan för universitetssjukvården. 

  

C. Forskningsstrategiska nämnden 

- 

 

D. Fakultetsnämnden 

Anders Behndig, Umeå universitet informerar om pågående arbete med den strategiska 

forskningsresursen, budget och verksamhetsplanering. Myndighetskapitalet behöver minskas och en 

justering av resultatpremien ska göras för att omfördela och öka förbrukningen. 

 

E. Umeå medicinska studentkår 

- 

 

F. Programrådet för läkarprogrammet 

Magnus Hultin, Umeå universitet informerar att UKÄ kommer att initiera en granskning av 

läkarprogrammen nästa år. Det är UKÄs process som ska granskas för att den ska godkännas av WFME. 

Syftet är att de som utbildats på svensk läkarutbildning ska kunna ansöka om att prövas för legitimation 



 
 
ibland annat Nordamerikanska länder. Klinisk handledarutbildning, Lotta Harnevik och Johan Edqvist 

deltar vid novembermötet gällande detta.   

  

130. Diskussion: Karriärtjänst Post doc för kliniker 

Richard Palmqvist föredrar. 

Ett förslag presenteras om en fraktionerad internationell post doc. Modellen ska möjliggöra kortare 

perioder i en internationell klinisk miljö, och syftar till att underlätta för den kliniska situationen och 

bland annat familjesituationen för många. Detta skulle bidra till en ökad vetenskaplig självständighet, 

anknytning till nya nätverk, och att ta med sig ny input. Förslaget omfattar max 18 veckor/år, om vardera 

3-6 veckor. En pilot föreslås med upp till 2 positioner under 2 år. Under tiden ska dialog föras och en 

utvärdering genomföras under tiden satsningen pågår. De som föreslås kunna söka har högst en 3 år 

gammal doktorsexamen, och det ska även vara möjligt med avräkningsbar tid. Alla kliniskt verksamma 

och anställda i norra sjukvårdsregionen ska kunna söka. Inga andra pågående ALF-finansierade 

karriärtjänster föreslås vara ett behörighetskrav. Diskussioner förs och kommittén är positiv att testa en 

pilot under en period. En förankringsprocess diskuterades, inklusive remiss till bland annat 

Doktorandföreningen.  

 

 

131. Diskussion: Budget och verksamhetsplanering 2024  

Patrik Holmkvist, Elin Nyberg, och Magnus Hultin föredrar. 

Patrik Holmkvist sammanfattar vilka nya förändringar som föreslås sedan förra året, och en tidsplan.  

• Intäkter, det blev en neddragning för forskning och utbildning från Regeringen, en lägre 

indexuppräkning med 2,5% istället för 3,5%.  

• Infasning av nytt avtal för LP4U innebär att RV får minskad ersättning och RN, RVN, RJH får 

en ökad ersättning. From 2026 utgår ersättning för faktiska placeringar. 

• Budgetgenomgång av nya- och utökade kostnader för grundutbildning och forskning. 

• Strategiska satsningar diskuteras.  

• SEIF-ansökan diskuteras och eventuell finansiering i budget. Ärendet överlämnas för vidare 

beredning av budgetgruppen. 

• Internationell sabbatical diskuteras. Det är svårt att budgetera och det finns stora skillnader i 

löneläge hos sökande.  

• Diskussioner förs även om resultatpremien, och arbetet med den nya personkopplingen. 

• Eventuellt golv för tilldelning av bas ALF-medel diskuteras och eventuellt golv för tilldelning 

endast till universitetssjukvårdsenheter. Detta ska diskuteras vidare vid december eller 

januarimötet. 

• Professorsmedlens förbrukning diskuterades. 

Förslag till beslut om ALF-budget fattas av ALF-kommittén den 27/11, som därefter går vidare för 

beslut i NUSS den 13 december. 

  

 

132. Övriga frågor  

Magnus Hultin föredrar. 

 

A. ALF-mål och aktiviteter 2023 

Noteras. 

 

B. Information: Årshjul processer och utlysningar inom ALF-området 2023, uppdaterad!  

Noteras. 

 

C. Information: Grupper för bedömning och prioriteringar 2023 

Noteras. 

  

D. Fråga från FoU-rådet: Uppföljning av förbrukning av Bas ALF-medel  

Diskussioner förs om när under året som verksamheterna ska flagga upp till ALF-kommittén, ifall de 

bedömer att de inte kan förbruka sina bas ALF-medel. Vad ska betraktas som ett stort överskott 



 
 
diskuteras även. Vid septemberuppföljningen föreslås genomgång av kvarvarande ALF-medel, och då 

ska även den FoU-ansvarige delta. De enheter som förbrukat mindre än 20% av sina tilldelade bas ALF-

medel nu vid månadsskiftet oktober/november för en dialog med controller. Skulle det inte finnas en 

plan hur de ska förbrukas innan årsskiftet, tas kontakt omgående med ALF-controller.  

Beslut: ALF-kommittén uppdrar till ALF-controller att undersöka möjligheterna till en 

engångsbetalning för den extra investeringen för KTC i slutet av året, som en lösning för eventuellt 

överskott. Frågan om 6% kan anses som en rimlig kalkylränta diskuterades då en överenskommelse med 

RV Fastighet kring detta är en förutsättning för att kunna räkna ut restbeloppet.  

 

E. Kvarvarande sammanträden 2023 

Noteras. 

  

ALF-kommittén 

Ordförande Göran Larsson, RV 

✓ 27 november kl. 13.00-16.00 Videokonferens 

✓ 18 december kl. 13.00-16.30 Fysiskt möte/videokonferens 

FoU-rådet deltar i diskussioner om fortsatt prioriterat ALF-arbete efter VR-utfallsanalys. 

 

 

FoU-rådet 

Ordförande Anders Behndig, UmU 

✓ 20 november 

✓ 11 december 

 

 

Lokalplaneringsrådet 

Ordförande Ulf Widmark, RV 

✓ 17 november  

 

 

Norrlands universitetssjukvårdsstyrelse 

Ordförande Hans Adolfsson, UmU 

✓ 25 oktober 

✓ 13 december 

 

 

F. ALF-kommitténs sammanträden 2024 

✓ 30/1 kl. 9-16 fysiskt möte/videokonferens. Forskningsstrategiska nämnden deltar kl. 9-11. 

✓ 27/2 kl. 13-16 videomöte, varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 19/3 kl. 13-16 videomöte varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 23/4 kl. 13-16 videomöte varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 21/5 kl. 13-16 videomöte varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 18/6 kl. 13-16 videomöte varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 20/8 kl. 9-16 fysiskt möte/videokonferens 

✓ 24/9 kl. 13-16 videomöte varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 22/10 kl. 13-16.30 videomöte, förlängt p.g.a. budgetdiskussioner 

✓ 26/11 kl. 13-16 videomöte varav 1 timme strategidiskussioner 

✓ 17/12 kl. 9-16 fysiskt möte/videokonferens.FoU-rådet deltar kl. 9-13.  



 
 
NUSS sammanträden 2024 

✓ 14/2 Beslut: ALF-årsrapport och bokslut 2023 

✓ 22/5 Beslut: UmU, RV, RN, RVN, RJH – Redovisning av ekonomiska resurser avsatta för 

gemensam prioritering 2024 (enligt regionala avtalet). 

✓ 23/10 Beslut: Status som Akademisk-/universitetssjukvårdsenhet 

✓ 11/12 Beslut: ALF-verksamhetsplan och budget 2025 

 

 

 

ALF-kommittén HT-2023 

Region Västerbotten 

Göran Larsson, Stabschef FoUI-staben/FoU-direktör Region Västerbotten, ordförande 

Elisabeth Karlsson, Bitr. Hälso- och sjukvårdsdirektör 

Ulrica Bergström, Strateg universitetssjukvård 

Annika Nordin Johansson, Verksamhetschef Arbets- och beteendemedicinskt centrum 

Umeå universitet 

Magnus Hultin, Vicedekan för samverkan kring klinisk forskning & utbildning, vice ordförande 

Anders Behndig, Professor oftalmiatrik 

Richard Palmqvist, Professor patologi 

Marie Bixo, Professor obstetrik och gynekologi 

Region Jämtland Härjedalen 

Bodil Landstad, FoU-direktör 

Region Västernorrland 

Anna Sundström, FoU-chef 

Region Norrbotten 

Johanna Törmä, FoU-chef 

Umeå medicinska studentkår  

Ebba Ekholm, ordinarie  

Nemrut Karatas, suppleant 

Adjungerade tjänstepersoner 

Helén Simon, Forskningshandläggare, FoU-kansliet Region Västerbotten 

Ida Laestander, Forskningshandläggare, FoU-kansliet Region Västerbotten 

Patrik Holmkvist, Controller, Kansliet för medicin Umeå universitet  

Elin Nyberg, Controller, Ekonomistaben Region Västerbotten 

Karin Forsén, HR-konsult, HR-staben Region Västerbotten   

   


